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§ 7   

Tertialrapport Tertial 2 2015 för Utbildningsnämnden 

Beslut 

1. Tertialrapport 2 2015 med delårsrapport per den 31 augusti 

godkänns. Rapporten överlämnas till kommunstyrelsen.  

2. Nämnden föreslår att kommunstyrelsen godkänner 

föreslagen budgetjustering med totalt 6,8 mnkr för bidrag till 

fristående förskola med hög hyra, se bilaga 2. 

3. Förslag till omslutningsförändringar motsvarande totalt 

158,1 mnkr godkänns, se bilaga 2.  

4. Kista gymnasium byter från och med den 1 juli 2016 namn 

till Stockholms byggtekniska gymnasium. 

5. Och därutöver anföra: 

Det överskott som förväntas under 2015 beror främst på ett 

framgångsrikt hushållande med resurser på skolorna. Det är 

glädjande att många fler skolor klarar sin ekonomi. Det är 

tecken på att den tidigare svåra ekonomiska situation som 

många skolor lidit av i stor utsträckning har avhjälpts.  

 

Skolresultatet för Stockholms elever är splittrat. Elevgruppernas 

resultatutveckling har stagnerat samtidigt som det 

genomsnittliga meritvärdet aldrig varit så högt. En grupp 

utmärker sig tydligt och det är pojkar från ofördelaktiga 

socioekonomiska förhållanden. För denna grupp har 

skolresultatet försämrats kraftigt de senaste tio åren. Stockholms 

skolor har ett viktigt arbete framför sig, att vända trenden uppåt 

i samtliga elevgrupper. För att lyckas med detta behövs fortsatt 

kraftfulla satsningar på skolan och på ökad samverkan inom 

staden med eleven i centrum. Samtidigt ska vi minnas att det 

även på skolor med goda resultat finns elever som inte når 

behörighet till gymnasieskolan eller inte lyfter sina resultat. Det 

systematiska kvalitetsarbetet måste därför omfatta alla och ske 

på bred front.  

 

Utbildningsnämnden kommer de närmaste åren att göra fortsatta 

insatser för att eleverna ska få mer tid med sina lärare, att mer 

av tiden ägnas åt pedagogisk utveckling, att öka attraktiviteten i 

läraryrket och att sätta in nödvändiga stödinsatser tidigt. 

Elevhälsan ska fortsätta att utvecklas med inriktning på 

förebyggande arbete och målet om fullt utrustade elevhälsoteam 

på varje skola. Utvecklingen i skolan ska ske med eleven i 

centrum för en jämlik och likvärdig skola med satsningar på 

digitalisering och en sammanhållen skoldag. 

6. Beslutet justeras omedelbart. 
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Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

11 september 2015, dnr 1.2.2-8681/2015. 

 

Kommunstyrelsen har i uppdrag att löpande följa utfallet av 

stadens verksamheter. Nämnden ska i tertialrapporterna 

redogöra för uppnådda resultat och analysera eventuella 

avvikelser för verksamhet och ekonomi jämfört med 

verksamhetsplanen och de förväntade resultaten.  

 

Utbildningsförvaltningen bedömer att nämnden uppnår flera av 

kommunfullmäktiges mål och i hög grad bidrar till att 

kommunfullmäktiges mål för stadens verksamheter uppnås. De i 

verksamhetsplanen angivna uppdragen och aktiviteterna 

genomförs som planerat och en mängd insatser pågår, som 

anknyter till de av nämnden prioriterade områdena. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning, 

i samverkan övriga avdelningar. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Tertialrapport 2 2015 med delårsrapport per den 31 augusti 

godkänns. Rapporten överlämnas till kommunstyrelsen.  

2. Nämnden föreslår att kommunstyrelsen godkänner 

föreslagen budgetjustering med totalt 6,8 mnkr för bidrag till 

fristående förskola med hög hyra, se bilaga 2. 

3. Förslag till omslutningsförändringar motsvarande totalt 

158,1 mnkr godkänns, se bilaga 2.  

4. Kista gymnasium byter från och med den 1 juli 2016 namn 

till Stockholms byggtekniska gymnasium. 

5. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Yrkande 

Ordföranden Olle Burell (S) och ledamöterna Ingegerd 

Akselsson Le Douaron (MP) och Edith Ringmar (V) framlade 

ett eget förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (FP) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 
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Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (FP) 

reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (FP) anmälde 

ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Även i år visar kunskapsresultaten på positiva tendenser i 

Stockholm även om det fortfarande finns stora utmaningar. 

Klyftorna utifrån socioekonomisk bakgrund är fortsatt ökande, 

trots att angelägna program satts igång, som Fokusskolearbetet. 

Klyftorna mellan pojkars och flickors resultat är också de 

fortfarande stora. Utbildningsnämnden har en viktig utmaning 

framöver att fullfölja skolans kompensatoriska uppdrag. I det 

ingår både att öka likvärdigheten liksom att fortsätta stärka 

möjligheterna till spetsutbildningar. 

 

Ett fortsatt bekymmersamt område avser indikatorerna vad 

gäller trygghet och studiero. Det är oroväckande att en så låg 

andel av eleverna anser att det råder studiero och att de kan 

koncentrera sig på sitt lärande på lektionerna, även om det blivit 

bättre på senare år. Studieron måste förstås som 

sammanhängande med lärarens/lärarnas ledarskap i 

klassrummet, och därmed också med lärares yrkesroll och 

status.  

 

Därför är det riktigt trist att tertialrapporten inte i någon del 

uttrycker ambitioner eller prioriteringar vad gäller lärares lön, 

utvecklingsmöjligheter eller administrativa arbetsbörda. Detta 

ska dock inte förvaltningen lastas för, utan speglar i själva 

verket ett helt frånvarande politiskt ledarskap från den 

socialdemokratiskt ledda majoriteten.  

 

I offentlighetens ljus talar majoriteten gärna om bättre 

arbetsvillkor för lärare, som i debattartikeln ”Städa bort 

administrationssamhället” på Skolvärldens debattsida den 7 

september 2015. Det är upprörande att se att dessa förespeglade 

ambitioner inte i någon del återfinns i de politiska ärenden som 

förelagts utbildningsnämnden under det senaste året.  

 

En viktig nyckel till skolans framgångar ligger i lärarnas 

yrkesroll, som måste återupprättas efter att ha urvattnats under 

decennier. Därför genomförde vi under flera år höjningar av 

lärarlönerna utöver avtal, varav den sista beslutades våren 2014. 
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Majoritetens första år utmärkts istället dels av inställda 

lönesatsningar och uteblivna reformer för bättre arbetsmiljö, 

trots fagert tal.  

 

Det (S) eventuellt tänker sig vinna på att inte föra fram några 

politiska förslag som kan skapa debatt, får lärarna betala i form 

av en stagnerad utveckling. Det kommer inte att gynna 

Stockholms elever. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till det 

särskilda uttalande gemensamt från (M) och (FP). 


